



BRENDAN HANLEY

Yukon



Hello from Brendan Hanley's team!

We're excited to keep you in the loop about all the important work happening ahead. Our goal is to share updates on what's going on in Ottawa and right here in the Yukon. In this newsletter, you'll find the latest on federal programs, local projects, and Brendan's ongoing efforts to support our Northern communities. Thanks for staying connected with us!

Warm regards,
Office of Brendan Hanley



Message from the MP:

Dear Yukoners,

As summer unfolds across the territory, I'm grateful for the opportunity to spend more time here. Being in the Yukon is a powerful reminder of why the work we do in Ottawa matters, and it strengthens my commitment to making sure Northern voices are always heard and respected.

In June, we marked Indigenous Peoples Day—an important time to honour the cultures, histories, and contributions of Indigenous peoples across the Yukon and Canada. I shared a message to mark the occasion, and I invite you to watch it [here](#). June was also National Indigenous History Month. These moments provided opportunities for reflection, learning, and recognition—and a reminder that this work must continue year-round.

I was also glad to be at Rotary Park for the start of the Yukon River Quest—always an incredible display of endurance and community spirit. For the second year in a row, however, wildfires have forced a shortened route, another sign of how climate change is already affecting our lives and traditions in the North. Thank you to the dedicated organizers, volunteers, and racers for making it happen.

Canada Day was another highlight earlier this month. I was honoured to attend the citizenship ceremony and take part in the Whitehorse parade. Thank you to the Whitehorse Legion for hosting such a meaningful celebration. To everyone who became a Canadian citizen—congratulations. It was a privilege to welcome you.

This summer has also been a time to recognize some incredible leaders making a difference in the Yukon. Congrats to Mike Pemberton on becoming Yukon Liberal Party leader and Premier-designate, and congrats as well to Math'ieya Alatini, the new Grand Chief of the Council of Yukon First Nations.

Both bring strong leadership, and I look forward to working with them in their new roles.

I'm looking forward to getting out to more communities throughout the summer—I hope to see you along the way.

Thank you, as always, for taking the time to check in on our updates.

Wishing you and your families a safe and joyful summer.

**Warmly,
Brendan Hanley**

As Parliament wrapped up four fast-paced and productive weeks, we wanted to share some key updates:

Bill C-5 Passed – This legislation removes interprovincial and interterritorial trade barriers, reducing red tape and helping get major infrastructure and nation-building projects moving more efficiently.

Middle-Class Tax Cut – A new tax cut will save the average middle-class family up to \$840 per year, putting more money back into Canadians' pockets.

Support for First-Time Home Buyers – The GST has been removed on new homes under \$1 million for first-time buyers—offering up to \$50,000 in savings.

Increased Defence Investment – New investments are being made to strengthen Canada's sovereignty while creating and supporting high-tech jobs here at home.



The new **Canada Strong Pass** is a fantastic step toward making our country's natural wonders and cultural treasures more accessible to everyone. There's no registration required—just show up at participating locations and start exploring! It will be valid throughout the summer until **September 2, 2025**.

Here's what you can enjoy across the country:

Free admission to national parks, national historic sites, and marine conservation areas

25% off camping fees in national parks

Free museum entry for kids 17 and under, and **50% off** for youth aged 18–24

Free VIA Rail travel for children travelling with an adult, and **25% off** for youth 18–24—no matter who you're travelling with

Let's make this a truly Canadian summer! To learn more, visit [Canada Strong Pass](#).

Did you know?

The **Canada Summer Jobs** program is helping young people gain valuable work experience while supporting local businesses and community organizations. This initiative provides funding to employers to create meaningful summer job opportunities for youth aged 15 to 30.

Here's how it benefits our community:

Helps young people develop skills and build their resumes

Supports non-profits, small businesses, and public-sector employers

Creates valuable connections and opens doors to future careers

If you're a young person looking for summer work or an employer interested in creating a job, learn more and apply at [Canada Summer Jobs](#).

New Transitional Housing in Whistle Bend

A new housing partnership between the Government of Canada, the Government of Yukon, and the Council of Yukon First Nations will deliver six transitional housing units in Whistle Bend. These homes will provide safe, stable, and culturally supportive environments for Indigenous women and children. The Government of Canada is contributing \$1.23 million through the Northern Carve-out of the Affordable Housing Fund.



[Read More](#)

Polaris Project Groundbreaking at Yukon University

Construction is now underway on Yukon University's new Polaris Project science building at the Ayamdigut Campus. With over \$31 million in federal funding as part of a total \$52.2 million investment, the facility will enhance access to modern learning spaces and lab facilities, combining cutting-edge science and Indigenous knowledge to foster innovation and economic growth.



[Read More](#)

Supporting Clean Energy in Watson Lake

A \$28.6 million investment by the federal and Yukon governments is supporting the Indigenous-led Sāde Solar Initiative in Watson Lake. This 2.85MW solar project is expected to reduce diesel use by more than one million litres annually, cutting emissions, creating jobs, and contributing to a cleaner, more sustainable energy future.

[Read More](#)

Infrastructure Investment for New Housing in Whitehorse

Kwanlin Dün First Nation is leading a major housing development in Whitehorse's Chasàn Tatäy neighbourhood. With \$19.8 million in funding from the Canada Infrastructure Bank, this project will support key infrastructure development—such as roads, water lines, and utilities—unlocking over 380 new homes and creating a foundation for long-term community growth.



[Read More](#)

Canada Community-Building Fund Supports Local Projects

Since late 2024, more than \$9.4 million from the Canada Community-Building Fund has supported infrastructure projects across the Yukon. These include a new outdoor rink in Whitehorse, trail upgrades in Watson Lake, and improvements to the solid waste facility in Old Crow. The fund continues to support locally driven projects that enhance community resilience and quality of life.

[Read More](#)

Shoutout to the cutest pups celebrating Canada Day! 🐾





WE WANT TO HEAR FROM YOU!

YOUR VOICE WILL IMPACT THE PRIORITIES WE SET IN OTTAWA.

Please fill out this Google Form:

Which issues are most important to you?



Brendan Hanley

Member of Parliament / Député de Yukon



This Message has been approved by MP Brendan Hanley
MP Brendan Hanley Office
204 Black Street Suite 204
Whitehorse, Yukon Y1A 2M9
Canada



Bonjour de la part de l'équipe de Brendan Hanley!

Nous sommes ravis de vous tenir au courant de tous les travaux importants à venir. Notre objectif est de vous faire part de ce qui se passe à Ottawa et ici même, au Yukon. Dans ce bulletin, vous trouverez les dernières nouvelles sur les programmes fédéraux, les projets locaux et les efforts continus de Brendan pour soutenir nos collectivités du Nord.

Merci de rester en contact avec nous!

Cordialement,

Le bureau de Brendan Hanley



Message du député

Chères Yukonaises et chers Yukonnais,

Alors que l'été s'installe sur le territoire, je suis reconnaissant de pouvoir passer plus de temps ici. Le fait d'être au Yukon me rappelle avec force pourquoi le travail que nous accomplissons à Ottawa compte, et cela me rend plus déterminé à faire en sorte que les voix du Nord soient toujours entendues et respectées.

En juin, nous avons célébré la Journée nationale des peuples autochtones, un moment opportun pour honorer les cultures, l'histoire et les contributions des peuples autochtones du Yukon et du Canada. J'ai transmis un message pour souligner l'occasion, et je vous invite à le regarder [ici](#). Le mois de juin était également le Mois national de l'histoire autochtone. Ces moments ont été l'occasion d'apprendre et de reconnaître l'importance de ce travail, qui doit se poursuivre tout au long de l'année, ainsi que d'y réfléchir.

J'ai également eu le bonheur de me rendre au parc Rotary pour le départ de la course Yukon River Quest, qui est toujours une incroyable démonstration d'endurance et d'esprit communautaire. Cependant, pour la deuxième année consécutive, des feux de forêt ont obligé les organisateurs à écourter la course, montrant encore une fois comment les changements climatiques affectent déjà nos vies et nos traditions dans le Nord. Merci aux organisateurs, aux bénévoles et aux payeurs pour leur dévouement, qui a permis la tenue de cet événement malgré tout.

La fête du Canada a été un autre point saillant du début du mois. J'ai eu l'honneur d'assister à la cérémonie de citoyenneté et de participer au défilé à Whitehorse. Merci à la Légion de Whitehorse d'avoir organisé une célébration aussi significative. Je félicite tous ceux qui ont obtenu la citoyenneté canadienne. Ce fut un privilège de vous souhaiter la bienvenue au Canada.

Cet été a également été l'occasion de rendre hommage à d'incroyables leaders qui ont contribué à améliorer les choses au Yukon. Je félicite Mike Pemberton d'avoir été élu à la tête du Parti libéral du Yukon et d'être devenu le premier ministre désigné du territoire.

Je félicite aussi Math'ieya Alatin d'avoir été élue grande cheffe du Conseil des Premières Nations du Yukon. Tous deux font preuve d'un grand leadership, et je me réjouis de travailler avec eux dans leurs nouvelles fonctions.

J'ai hâte de me rendre dans d'autres collectivités tout au long de l'été, et j'espère vous voir lors de ces visites.

Merci d'avoir pris le temps, comme toujours, de prendre connaissance de nos dernières nouvelles.

Je vous souhaite, à vous et à votre famille, un été sûr et joyeux.

**Cordialement,
Brendan Hanley**

Mise à jour de la Chambre des Communes

Au terme de quatre semaines productives et palpitantes au Parlement, nous souhaitons vous faire part de quelques mises à jour importantes.

Adoption du projet de loi C-5 - Ce projet de loi élimine les obstacles au commerce interprovincial et interterritorial, réduisant ainsi les formalités administratives et contribuant à faire avancer plus efficacement les grands projets d'infrastructure et d'édification de la nation.

Baisse d'impôt pour la classe moyenne - Une nouvelle baisse d'impôt permettra à la famille moyenne d'économiser jusqu'à 840 dollars par an, ce qui permettra aux Canadiens de garder plus d'argent dans leurs poches.

Soutien aux acheteurs d'une première propriété - La TPS a été éliminée sur les logements neufs de moins de 1 million de dollars pour les acheteurs d'une première propriété, leur permettant d'économiser jusqu'à 50 000 dollars.

Augmentation des investissements dans la défense - De nouveaux investissements sont réalisés pour renforcer la souveraineté du Canada tout en créant et en soutenant des emplois de haute technologie ici, dans notre pays.




**CANADA STRONG
PASS
LAISSEZ-PASSER
UN CANADA FORT**
Canada

Le nouveau **laissez-passer Un Canada fort** est un outil formidable pour rendre les merveilles naturelles et les trésors culturels de notre pays plus accessibles à tous. Aucune inscription n'est requise. Il suffit de se présenter dans les sites participants et de commencer à explorer! Il sera valable tout au long de l'été jusqu'au **2 septembre 2025**.

Voici de quoi vous pouvez profiter dans l'ensemble du pays.

Entrée gratuite dans les parcs nationaux, les lieux historiques nationaux et les aires marines de conservation.

25 % de rabais sur les frais de camping dans les parcs nationaux.

Entrée gratuite au musée pour les enfants de 17 ans et moins, et **50 % de réduction** pour les jeunes de 18 à 24 ans.

Voyage gratuit en train VIA Rail pour les enfants voyageant avec un adulte, et **25 % de rabais** pour les jeunes de 18 à 24 ans— peu importe avec qui ils voyagent.

Faisons de cet été un été vraiment canadien! Pour en savoir plus, visitez : [Laissez-passer Un Canada fort.](#)

Le saviez-vous?

Le programme **Emplois d'été Canada** aide les jeunes à acquérir une expérience professionnelle précieuse, tout en soutenant les entreprises locales et les organisations communautaires. Cette initiative fournit des fonds aux employeurs pour créer des emplois d'été intéressants pour les jeunes de 15 à 30 ans.

Voici les avantages que ce programme présente pour notre collectivité.

Il aide les jeunes à acquérir des compétences et à étoffer leur curriculum vitae.

Il soutient les organismes sans but lucratif, les petites entreprises et les employeurs du secteur public.

Il permet de créer des liens précieux et d'ouvrir des portes vers de futures carrières.

Si vous êtes un jeune à la recherche d'un emploi d'été ou un employeur désireux de créer un emploi, renseignez-vous et présentez votre demande sur le site du programme [Emplois d'été Canada](#).

Nouveaux logements de transition à Whistle Bend

Un nouveau partenariat sur le logement entre le gouvernement du Canada, le gouvernement du Yukon et le Conseil des Premières nations du Yukon permettra de construire six logements de transition à Whistle Bend. Ces logements offriront des environnements sûrs, stables et culturellement adaptés pour les femmes et les enfants autochtones. Le gouvernement du Canada investit 1,23 million de dollars par l'intermédiaire de la portion nordique du Fonds pour le logement abordable.



Pour en savoir plus

Inauguration du projet Polaris à l'Université du Yukon

La construction du nouveau bâtiment de recherche scientifique du projet Polaris de l'Université du Yukon sur le campus Ayamdigut est en cours. Grâce à un financement fédéral de plus de 31 millions de dollars sur un investissement total de 52,2 millions de dollars, l'installation améliorera l'accès à des espaces d'apprentissage et à des laboratoires modernes, combinant les travaux scientifiques de pointe et le savoir autochtone pour favoriser l'innovation et la croissance économique.



[Pour en savoir plus](#)

Soutenir l'énergie propre à Watson Lake

Un investissement de 28,6 millions de dollars des gouvernements fédéral et du Yukon finance le projet d'énergie solaire Sāde, dirigé par des Autochtones, à Watson Lake. Ce projet solaire de 2,85 MW devrait permettre de réduire la consommation de diesel de plus de 1 million de litres par an, de réduire les émissions, de créer des emplois et de contribuer à un avenir énergétique plus propre et plus durable.

[Pour en savoir plus](#)

Investissements dans les infrastructures pour la construction de nouveaux logements à Whitehorse

La Première Nation des Kwanlin Dun dirige un important projet de construction domiciliaire dans le quartier de Chasàn Tatäy, à Whitehorse. Grâce à un financement de 19,8 millions de dollars de la Banque de l'infrastructure du Canada, ce projet soutiendra le développement d'infrastructures essentielles, telles que les routes, les conduites d'eau et les services publics, permettant ainsi de rendre plus de 380 nouveaux logements accessibles et de jeter les bases d'une croissance communautaire à long terme.



[Pour en savoir plus](#)

Financement de projets locaux par le Fonds pour le développement des collectivités du Canada

Depuis la fin de l'année 2024, plus de 9,4 millions de dollars provenant du Fonds pour le développement des collectivités du Canada ont permis de financer des projets d'infrastructure dans l'ensemble du Yukon. Ces projets incluent une nouvelle patinoire extérieure à Whitehorse, l'amélioration des sentiers à Watson Lake, et l'amélioration de l'installation de traitement des déchets solides à Old Crow. Le Fonds continue de financer des projets locaux qui améliorent la résilience et la qualité de vie des collectivités.

[Pour en savoir plus](#)

Bravo aux chiots les plus mignons qui célèbrent la fête du Canada! 🐾





VOTRE AVIS NOUS INTÉRESSE!

VOTRE OPINION INFLUENCERA LES PRIORITÉS QUE NOUS FIXERONS À OTTAWA.

Veuillez remplir ce formulaire Google:

Quelles sont les questions qui vous tiennent le plus à cœur?



Brendan Hanley

Member of Parliament / Député de Yukon



This Message has been approved by MP Brendan Hanley
MP Brendan Hanley Office
204 Black Street Suite 204
Whitehorse, Yukon Y1A 2M9
Canada

(Unsubscribing is not supported in previews)

